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۱۱ فوتی و ۵۳۲ مبتلای جدید کرونا در ایران
 بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در یک شــبانه روز۵۳۲ بیمار مبتلا به کرونا در 
کشور شناسایی شــدند و متاســفانه ۱۱ بیمار نیز جان خود را به دلیل این 
بیماری از دســت دادند.به گزارش ایســنا، از روز 9 اردیبهشت ماه  تا روز ۱۰ 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۵۳۲ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱9 در کشور شناسایی و ۱۰9 نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱9 در کشور به ۷ میلیون و ۲۲۱ هزار و ۶۵۳ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۱۱ بیمار کووید۱9 جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۴۱ هزار و ۸۳ نفر رسید.در یک شبانه 
روز ۲۱ اســتان کشــور هیچ موردی از مرگ و میر بیماران کووید۱9 را ثبت 
نکرده اند و 9 استان فقط یک مورد، مرگ و میر بیماران مبتلا به کرونا داشته 
اند و فقط در استان آذربایجان غربی، ۲ بیمار کووید۱9 جان خود را از دست 
داده اند.خوشبختانه تا روز ۱۰ اردیبهشت ماه ۶ میلیون 9۸۳ هزار و ۵۰۲ نفر 
از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.99۶ نفر از بیماران 
مبتلا به کووید۱9 در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا روز ۱۰ اردیبهشــت ماه ۵۱ میلیون و ۱۱۶ هزار و ۷۸۲ آزمایش 
تشخیص کووید۱9 در کشور انجام شده است.در حال حاضر ۰ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۳۳ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۳۲۱ شهرستان در وضعیت 

زرد و 9۴ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

افزایش حقوق  تمام سربازان
رئیس سازمان وظیفه عمومی فرماندهی کل انتظامی کشور اعلام کرد که حقوق 
سربازان از اردیبهشت ماه افزایش پیدا خواهدکرد.به گزارش ایسنا، سردار تقی 
مهری درباره افزایش حقوق ســربازان وظیفه اظهارکرد: برابر قانون باید ۶۰ تا 
9۰ درصد از حداقل حقوق یک نیروی کادر یا پایور در نیروهای مســلح برابر 
جدولی که ستاد کل نیروهای مسلح اعلام می کند به سربازان  پرداخت شود. 
خوشــبختانه در سال گذشــته با پیگیری هایی که صورت گرفت این افزایش 
حقوق انجام شــد و حتی در بهمن یا اسفند که پیگیری شد حقوق اسفندماه 
ســربازان هم افزایش پیدا کرد.وی با بیان اینکه حقوق فروردین ماه سربازان 
نیز مطابق ســال ۱۴۰۰ پرداخت شــد، گفت:  امیدواریم در اردیبهشت ماه با 
توجه به اینکه آیین نامه و دستورالعمل افزایش حقوق سربازان نیروهای مسلح 
تدوین شــده و آماده ابلاغ است این امر محقق شود، در حال حاضر ما منتظر 
اعلام آیین نامه اســتفاده از منابع مالی از سوی دولت محترم هستیم و طبق 
پیگیری ها در اردیبهشــت ماه ســال اجرایی این امر  عملیاتی خواهد شد و 
حقوق سربازان افزایش خوبی پیدا خواهد کرد.مهری همچنین خبری خوش 
به سربازان انتظامی کل کشور داد و گفت:  در جلسه افطاری در خدمت فرمانده 
محترم کل انتظامی بودیم، در آن جا غیبت پشــت دفترچه ای تمام ســربازان 
متاهل بخشیده شد که معمولا یا سه ماهه یا شش ماهه است. همینطور برای 

افراد مجرد نیز  نصف این مدت بخشیده شد.

امدادرسانی به بیش از ۵00 نفر
 از متاثرین سیل و آبگرفتگی

مهدی ولی پور با اشاره به وقوع سیل در برخی استان های کشور از امدادرسانی 
بــه بیش از ۵۰۰ نفر خبر داد.به گزارش پایگاه اطلاع رســانی جمعیت هلال 
احمــر؛ مهدی ولی پور، رئیس ســازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر با 
اشــاره به حوادث جوی رخ داده در کشور در روزهای اخیر گفت: از ۶ لغایت 
۱۰ اردیبهشــت ماه در  ۱۰استان آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اردبیل، 
ایلام، چهارمحل و بختیاری، زنجان، سمنان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد 
و لرستان شاهد حوادث جوی بودیم که مجموعا ۲۸ شهرستان را درگیر سیل 
و آبگرفتگی کرد.وی افزود: ۱ شهر، ۱۶ روستا، 9 منطقه عشایرنشین و ۲ محور 
به صورت جدی درگیر سیلاب شدند که با امدادرسانی به موقع در این مناطق 
به ۵۰۸ نفر امدادرسانی و 9۰ نفر اسکان اضطراری داده شدند.این مقام مسئول 
در جمعیت هلال احمر با اشاره به این که ۵۸ تیم شامل ۱۸۴ نیروی امدادی 
در این عملیات به کار گرفته شدند، از نجات ۵ شهروند از سیلاب و جان باختن 
یک شــهروند در شهرستان هریس اســتان آذربایجان شرقی خبر داد.رئیس 
ســازمان امداد و نجات تصریح کرد: همچنین در این بازه زمانی تخلیه آب از 
۴9 منزل مســکونی با تلاش نیروهای امدادی صورت گرفت و نیروهای هلال 
احمر در منطقه برای تداوم امدادرسانی ها و کمک به شهروندان حضور دارند.

بررسی آخرین وضعیت پیشرفت ایستگاه های
 باقی مانده از خط ۶ مترو تهران

روند پیگیري احداث ایســتگاه هاي باقی مانده از خــط ۶ مترو تهران با قوت 
ادامه داشــته و با انجام بازدیدهای منظم دوره ای، میزان پیشــرفت عملیات 
اجرایی ایستگاه ها به صورت مداوم رصد می شود.به گزارش روابط عمومی و امور 
بین الملل شرکت راه آهن شهری تهران و حومه )مترو( مهندس مسعود درستی 
مدیرعامل شرکت مترو تهران به همراه مجری خط ۶ و تنی چند از پیمانکاران 
و مشــاوران ایستگاه های در حال ساخت این خط، طی بازدید از ایستگاه های 
کارگر، میدان حضرت ولیعصر )عج(، میدان شــهدای هفتم تیر، بهار شیراز و 
ســرباز، در جریان آخرین وضعیت پیشــرفت عملیات اجرایی ایستگاه ها قرار 
گرفتند. در نشست پس از پایان این بازدید، مدیر عامل شرکت مترو دستوراتی 
مبنی بر تسریع روند تکمیل عملیات ساختمانی و نیز خرید و نصب تجهیزات 
ایســتگاه های در نوبت افتتاح به دســت اندرکاران امر ابلاغ کرد.گفتنی است 
طبق وعده مدیریت شهری، در سال ۱۴۰۱ می بایست ۷ ایستگاه باقی مانده از 
خطوط ۶ و ۷ به بهره برداری برسد که ۴ ایستگاه آن به نام های میدان شهدای 
هفتم تیر، میدان حضرت ولیعصر )عج(، بوستان لاله و کارگر، مربوط به خط ۶ 
است. همچنین امسال می بایست حفاری بخش توسعه جنوبی خط ۶ به پایان 
برســد تا ۴ ایســتگاه این محدوده نیز به مرور زمان ساخته شده و در اختیار 

مردم قرار گیرد.

آغاز احداث مسیر 
و ساماندهی حاشیه رودخانه فرحزاد 

شــهردار منطقه ۲تهران از آغاز عملیات اجرایی احداث مســیر و ساماندهی 
حاشیه رودخانه فرحزاد با هدف ارتقای زیست شهری خبرداد.به گزارش روابط 
عمومی شــهرداری منطقه۲ ،مهدی صالحی با اعلام این خبر گفت: به دنبال 
مصوبات قرارگاه اجتماعی شــهرداری تهران مبنی بر ســاماندهی آسیب های 
اجتماعی ،طرح ســاماندهی رود دره فرحزاد به عنــوان یکی از نقاط پایلوت 
شــهر تهران از ۵ ماه گذشته آغاز شده اســت.وی با بیان اینکه  این طرح با 
هماهنگی دســتگاه های متولی و شــهرداری مناطق ۵ و ۲  در چند مرحله 
پیش بینی و درحال اجرا اســت گفت: بر همین اســاس ســه مسئله جمع 
آوری معتــادان متجاهر، حذف پلاک های قرمز که به مســئله اعتیاد در دره 
دامن می زند و اجرای ریشــه ای طرح ســاماندهی رود دره برای حذف زمینه 
بازگشــت معتادان، در دستور کار قرار گرفت.صالحی گفت: جمع آوری مراکز 
دفع زباله و پسماندهای شهری و همچنین پاکسازی بیش از ۸۰ تن ضایعات  
و نخاله های دره که چندین ســال در این دره رها شده بود را ازدیگر اقدامات 
اجرایی برشمرد.شهردار منطقه ۲ با اشاره به حذف ۱۸ پلاک قرمز گفت: پس 
از پاکســازی، عملیات اجرایی احداث مسیر و ســاماندهی حاشیه رودخانه با 
هدف ارتقای زیســت شهری  و امکان حضور نیروی انتظامی و عوامل اجرایی 
شهرداری آغاز شده است که در این طرح مسیری به طول دو هزار و ۱۰۰متر 

احداث می شود.

جشن گلریزان ویژه آزادسازی زندانیان نیازمند
 در بوستان بزرگ ولایت برگزار شد

شــهردار منطقه ۱9 از اســتقبال بی نظیر خیرین و شــهروندان در مراســم 
جمــع آوری کمک هــای مردمی با عنوان پویش مهربانــی مهدوی به منظور 
آزادسازی،حمایت و توانمندســازی زندانیان نیازمند به مناسبت ماه مبارک 
رمضان خبر داد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱9، مهدی هدایت 
آزادی زندانیان جرایم غیر عمد و کمک به خانواده های آنها را از اهداف برپایی 
این مراســم برشــمرد و عنوان کرد: به برکت ماه مبارک رمضان و با حضور با 
شکوه پهلوانان، ورزشکاران و شهروندان نیکوکار در گام اول  ۳ میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون تومان برای آزادی زندانیان جمع آوری و به آنها اهداء شــد، و انتظار 
می رود در گام بعدی در چند روز آینده به مبلغ مذکور اضافه شود و امید است 

این برنامه ها در منطقه ما تداوم داشته باشد.

اخبار کوتاه
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش:

»نومعلمان«هممشمولرتبهبندیمیشوند
اعلام جزئیات »بیمه طلایی« فرهنگیان تا هفته آتی 

رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت عنوان کرد

کمترین آمار واکسیناسیون کرونا در سنین ۵ تا ۱۲ 

رئیس سازمان غذا و دارو:

۲۵0 دارو تحت پوشش بیمه قرار می گیرند
 فقط داروخانه ها مجوز فروش اینترنتی دارو را دارند

رئیس سابق شورای شهر تهران:

شوراها درون سیکل معیوبی از مشکلات ساختاری و عملکردی افتاده اند

ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه از ششم 
اردیبهشت ماه، آیین نامه پیشنهادی آموزش و پرورش در 
کمیســیون امور عمومی هیئت وزیران در دســتورکار قرار 
گرفته اســت و بلافاصلــه بعد از ابلاغ آیین نامه از ســوی 
هیئت وزیران به جد اجرای رتبه بندی را در دستورکار قرار 
می دهیم گفت:همه معلمان از جمله نومعلمان مشمول رتبه 
بندی می شوند اما آنها که به عنوان نیروی اداری استخدام 
شده اند مشــمول قانون نیســتند؛ هرچند ما در آیین نامه 
پیشنهاد داده ایم که این گروه نیزمشمول رتبه بندی شوند.
به گزارش ایســنا، صادق ستاری فرد با بیان اینکه در همه 
جوامع پیشــرفته نقش محوری در توســعه را مدرسه ایفا 
می کند و از مدرســه در ســندتحول بنیادین تحت عنوان 
کانون تربیتی محله یاد شده است گفت: در این میان، معلم 

محور همه پیشرفت هاست. 
اگر امسال سال دانش بنیان نامگذاری شده، معلم پیشران 
جامعــه دانش بنیان و پایه ریز تمدن نوین اسلامی اســت.
ستاری فرد ادامه داد: اگر نیروی کارآمد تربیت شود حتما 
به تمدن نوین اسلامی دست خواهیم یافت.وی با بیان اینکه 
بر همه معلمان که دلســوزانه تلاش کردند تا در مواجهه با 
بحران کرونا نقش آفرین باشند درود می فرستیم اظهار کرد: 
بسترســازی خوبی به ویژه در این دولت برای بازگشایی و 
ازســرگیری آموزش های حضوری انجام شد و بیش از 9۴ 
درصد دانش آمــوزان ما در کلاس های درس حضور دارند.
ســخنگوی وزارت آموزش و پــرورش از راه اندازی پویش 
»معلــم خوب من« خبر داد و گفت: در تلاشــیم فرهنگ 
تجلیــل از مقام معلم را در نظــام اجتماعی نهادینه کنیم.
ســتاری فرد با بیان اینکــه مطالباتی که اخیرا از ســوی 
معلمان شنیده شد به حق است گفت: یکی از مطالبات آنها 
استخدامی بود که بخش زیادی از آن انجام شد و بخشی هم 

در حال انجام است.
ســتاری فرد با اشــاره به طرح مطالبه رتبه بندی از سوی 
معلمان گفت: در اسفند ســال 99 لایحه ای برای مجلس 
ارسال شــد که مشخص کرد رتبه بندی باید سهمیه بندی 
شود و ۱۰ درصد آنها به رتبه ۴ می رسیدند، این لایحه نیاز 
به کار کارشناســی مفصلی داشت. لایحه پیش بینی کرده 
بود رتبه بندی باید سه ساله و با بودجه ۲۰ هزار میلیاردی 
اجرا شود. این لایحه بســیاری از نیروها را از دایره شمول 

خارج کرده بود. 
در آن لایحه معلمان استثنایی و معلمانی که در لایه اداری 
خدمت می کنند از دایره شــمول خارج شده بودند و دارای 
نقاط ضعف و اشــکالات بسیاری بود که یک سال زمان برد 

تا در مجلس تصویب شود. اگر لایحه به درستی نوشته شده 
بود شاهد این نارضایتی ها نبودیم.سخنگوی وزارت آموزش 
و پرورش افزود: در لایحه جدید، ســهمیه بندی های قبلی 
حذف شد و در راستای توســعه عدالت و توجه به مناطق 
محروم عشایری و معلمان استثنایی امتیازات ویژه ای درنظر 
گرفته و تعجیل در رتبه پیش بینی شد. اینها اتفاقات خوبی 
بود که هیچ کجا گفته نشد.ستاری فرد با اشاره به اینکه در 
روز ۱۶ اسفند ۱۴۰۰ در اثنای بررسی قانون بودجه، لایحه 
رتبه بندی تصویب و همان روز در جلسه شورای نگهبان به 
تایید رسید اظهار کرد: ۳۸ هزار میلیارد تومان بودجه برای 
رتبه بندی تصویب شد که با لایحه ارائه شده اولیه در دولت 

قبل قابل مقایسه نیست.
 آموزش و پرورش مکلف بود ظرف مدت یک ماه آیین نامه 
را تدوین و به دولت ارسال کند که در موعد مقرر یعنی روز 
۲۳ فروردین ماه انجام شــد.وی ادامــه داد: آیین نامه ارائه 
شــده به دولت، آیین نامه پیشنهادی است و در دومرحله 
کمیســیون و هیئت وزیران امکان تغییر در برخی مفاد را 
دارد. از روز ششــم اردیبهشــت ماه، آیین نامه پیشنهادی 
آموزش و پرورش در کمیسیون امور عمومی هیئت وزیران 
در دســتورکار قرار گرفته است. بلافاصله بعد از ابلاغ آیین 
نامه از ســوی هیئت وزیران به جد اجرای رتبه بندی را در 

دستورکار قرار می دهیم.
معاون وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه همه معلمان 

از جمله نومعلمان مشمول رتبه بندی می شوند اظهار کرد: 
دو دســته نیروی اداری داریم گروه نخست معلم بوده اند 
که ۳۵ هزار نفر هســتند و مشمول می شــوند اما آنها که 
به عنوان نیروی اداری اســتخدام شــده اند مشمول قانون 
نیســتند. هرچند ما در آیین نامه پیشنهاد داده ایم که این 
گروه نیزمشــمول رتبه بندی شــوند.وی با اشاره به اینکه 
موضوع تقویت مدارس عادی دولتــی از جمله برنامه های 
کلیدی ماست اظهار کرد: اعتبار خوبی برای تغذیه رایگان 
به مبلغ ۱۱۵۰ میلیارد تومان پیش بینی شده که به توزیع 
شــیر و تغذیه دانش آموزان مناطق محروم اختصاص دارد 
و به صــورت پایلوت بعد از ماه مبــارک رمضان در برخی 
اســتان ها آغاز و از مهرماه به طور کامل عملیاتی می شود.

ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش درباره تکلیف آموزش 
دانــش آموزان غایب گفت: تاکید داشــتیم که برای حفظ 
سلامت ســه گروه از جمله مبتلایان به بیماری زمینه ای، 
دانش آمــوزان دارای علایم بیماری و مبتلایان به کرونا در 
مدرسه حضور نداشته باشند که البته این شش درصد ثابت 
نیست و طوری نیســت که دانش آموز از تحصیل محروم 
بماند. پیش بینی کردیم آن ســه دسته دانش آموز از بستر 
شبکه شاد در ساعات غیر آموزشی محتوای لازم را دریافت 

کنند.
ســتاری فرد دربــاره تغییــرات آیین نامه نقــل و انتقال 
فرهنگیان عنوان کرد: سعی کردیم آیین نامه، خانواده محور 

تدوین شود. اگر معلمی احساس خوبی نسبت به آموزش و 
پرورش داشته باشــد به نفع ماست. بخشی از نارضایتی ها 
ممکن است به همین نقل و انتقال بازگردد. آیین نامه اولیه 
مورد اعتراض قرار گرفت که تلاش شــد آیین نامه مجدد 
بازنگری شود و چند تغییر جدی داشت. نقل و انتقال درون 
اســتانی به خود استانها تفویض شد. وی افزود: برای انتقال 
برون استانی نیز چند اتفاق افتاد، نخست آنکه شرط سنوات 
کاهــش یافت و انتقال دائم منوط بــه انجام تعهد خدمت 
شد. برای انتقال موقت هم دارا بودن دوسال سابقه تجربی 
به عنوان شرط مطرح شد. استثنائاتی پیش بینی شده که 
نخســت انتقال زوجین فرهنگی اســت که انتقال به محل 
خدمت همســر از شــمول دوبند بالا به کلی حذف شد و 
آنها که همسرشان شاغل نیروی نظامی و انتظامی و یا جانباز 
هســتند و گروه بعدی کسانی که در ســال ۱۴۰۰ ازدواج 
کرده و صاحب فرزند شــده اند انتقالشــان تسهیل شد که 
بتوانند بهتر به امور خانواده برسند. همکارانی که خودشان 
همســر یا فرزنــد مبتلا به بیماری خــاص و صعب العلاج 
هستند نیز جزو استثنائات هســتند.معاون وزیر آموزش و 
پرورش درباره وقوع موج بازنشســتگی معلمان پس از رتبه 
بندی معلمان و بروز بحران کمبود معلم گفت: نکته درستی 
است، اما خب مجلس مصوبه خوبی داشت که همکاران ما 
می توانند تا ۶۵ سالگی در آموزش و پرورش بمانند و تلاش 
می کنیم با نگه داشــت این نیروهای ارزشمند این موضوع 
را مدیریت کنیم. پیش بینی بازنشســتگی ۵۰ هزار نفر را 
داشته ایم، اما در تلاشیم بتوانیم بخشی از کمبود نیرو را به 

طرق قانونی تامین کنیم. 
تلاش شده حق التدریس شاغلین ماهانه پرداخت شود که 
می تواند یک مشــوق برای ادامه خدمت باشد.ستاری فرد 
افزود: یک اقدام دیگر برای تامین نیروی انسانی جذب نیرو 
از طریق آزمون استخدامی اســت. ۳۴ هــزار و ۸۱۳ نفر از 
طریق آزمون استخدامی که ۱۶ اردیبهشت برگزار می شود 
استخدام می شوند، چاره ای نداریم که آموزش دوره مهارت 
آموزی پذیرفته شــدگان را ضمــن تدریس در کلاس های 
درس داشــته باشــیم. همچنین ۲۵ هــزار فارغ التحصیل 
دانشگاه فرهنگیان را داریم که به این جمع افزوده می شود. 
طرحی در دســتورکار مجلس تحت عنــوان تامین نیروی 
انسانی آموزش و پرورش در دستورکار است که اگر تصویب 
شــود در تامین نیرو می تواند کمک کننده باشد.سخنگوی 
وزارت آمــوزش و پــرورش در خاتمه اعــلام کرد که عقد 
قرارداد بیمه طلایی فرهنگیان در دســت بررســی و اقدام 

است و جزئیات آن تا هفته آینده منتشر می شود.

رئیس اداره بیماری های قابل پیشــگیری با واکسن وزارت 
بهداشــت با اشاره به شرایط واکسیناسیون کرونا در کشور، 
گفــت: اکنون کلیه افراد بالای ۱۸ ســالی که دچار ضعف 
سیستم ایمنی باشند، افراد بالای ۸۰ سال و کارکنان نظام 
سلامت با اولویت شاغلان بیمارستانی می توانند دز چهارم 
را بعد از گذشت ۴ ماه از دریافت نوبت سوم واکسن، تزریق 
کنند.دکتر محسن زهرایی در گفت وگو با ایسنا، درباره روند 
واکسیناسیون کشــوری کرونا، گفت: در گروه سنی بالای 
۱۲ سال کشور حدود 9۱.۳ درصد واکسن نوبت اول، ۸۳.۱ 

درصد هم واکسن نوبت دوم را دریافت کردند. 
گروه ســنی ۱۲ تــا ۱۸ ســاله ها نیز اســتقبال خوبی از 
واکسیناســیون داشــتند اما گروه ســنی ۵ تا ۱۲ ساله ها 
گروهی هستند که کمترین مشارکت را تاکنون داشتند به 
شــکلی که تنها ۲۳.9 درصد این گروه سنی واکسن نوبت 
اول و ۱۱ درصــد نوبت دوم را دریافت کردند.او درباره آمار 
کلی واکسیناسیون در کلیه سنین کشور، اظهار کرد: ۷۶.۵ 
درصد نوبت اول و ۶۸.۴ درصد نوبت دوم واکسن را دریافت 
کردند.وی افزود: مطالعات وسیع بین المللی نشان داده است 
که پس از ســویه دلتا و آمدن ســویه امیکرون برای اینکه 
کشورها بتوانند جلوی موارد بســتری امیکرون را بگیرند، 
دو دز واکسن به تنهایی کفایت نمی کند و لازم است نوبت 
سوم واکسن نیز تزریق شود. مشخص شده است که اگر دو 
نوبت واکسن در موج دلتا می توانسته تا ۸۵ درصد از موارد 
بســتری جلوگیری کند، اما در ســویه امیکرون اثربخشی 
تزریق دو نوبت واکســن به ۵۰ درصد کاهش می یافت؛ اما 
اگر افرادی نوبت سوم را تزریق می کردند اثربخشی مجددا 

بــه ۸۶ درصد افزایش می یافت.زهرایــی ادامه داد: با توجه 
به اینکه هنوز ســویه رایج کشور ما امیکرون است، توصیه 

اصلی ما تزریق دز ســوم واکســن در افراد واجد شرایط و 
مشمول است.

او در خصــوص آخریــن تصمیمات برای تزریق دز ســوم 
واکســن به گروه سنی ۱۲ تا ۱۸ ســال،   تصریح کرد: در 
این گروه ســنی برای افرادی که به هر دلیلی دچار ضعف 
سیســتم ایمنی هستند،   تزریق دز ســوم واکسن توصیه 
می شود. این افراد می توانند نامه ای از پزشک معالج مبنی بر 
ضعف سیستم ایمنی بگیرند و اقدام به تزریق واکسن کنند. 
اگر هم که در مرکز بهداشتی مربوطه، از قبل پرونده داشته 
باشند، شناخته شده هستند و در صورتی که واجد شرایط 
گفته شده، باشــند، می توانند دز سوم را دریافت کنند.وی 
افزود: در خصوص دز چهارم هم این شرایط صادق است و 
اکنون کلیه افراد بالای ۱۸ ســالی که دچار ضعف سیستم 
ایمنی باشند، افراد بالای ۸۰ سال و کارکنان نظام سلامت 
با اولویت شاغلان بیمارستانی می توانند دز چهارم را بعد از 
گذشت چهار ماه از دریافت نوبت سوم واکسن، تزریق کنند.

رئیس اداره بیماری های قابل پیشــگیری با واکسن وزارت 
بهداشــت، تاکید کرد: درباره اینکه آیــا تزریق دز چهارم 
به جمعیت عمومی هم لازم اســت یا خیر هنوز مستندات 
کافی نیست، ولی در حال رصد شرایط هستیم و در صورت 
تصمیم گیری جدید در این موضوع آن را به اطلاع خواهیم 
رســاند.او در پایان گفت: در شرایط فعلی ذخایر واکسن ما 
مکفی اســت و طبیعتا واردات واکسن  ماه ها است که انجام 
نشده است. آخرین محموله های وارداتی واکسن مربوط به 
آبان ۱۴۰۰ بود و به جز موارد محدود که واکسن آسترازنکا 
به صورت اهدایی وارد کشور شد که مصرف آن هم محدود 
به کسانی است که قصد سفر بین المللی دارند، مورد دیگری 

واردات نداشتیم.

رئیس ســازمان غذا و دارو گفــت: داروخانه ها تنها محلی 
هســتند که می توانند صفحه فروش اینترنتی دارو و شیر 
خشــک و برخی موارد را داشته باشند وآنها را برای فروش 
ارائــه دهند.به گزارش خبرنگار ایلنا، بهــرام دارایی رئیس 
ســازمان غذا و دارو با اشــاره به چالش های مختلف حوزه 
دارو، از پوشش بیمه ای و تغییر قیمت برخی اقلام دارویی 
کشور خبر داد و گفت: ۲۵۰ قلم دارو پس از اصلاح قیمت 
تحت پوشش بیمه قرار می گیرند.دارایی تأکید کرد: تا امروز 
۲۵۰۰ قلــم دارو تحت پوشــش بیمه قــرار دارند. بیمه ها 
موظف هســتند داروهای ژنریک را به صورت کامل تحت 

پوشش قرار دهند.
وی همچنین از باز شــدن فهرست دارویی کشور خبر داد 
و گفت: با باز شدن این فهرست ۲۳ قلم داروی با فن آوری 
بالا وارد فهرســت دارویی کشور شده اند.دارایی اظهار کرد: 
مــا محدودیت منابــع داریم، به همین دلیل قرار نیســت 
همه اقلام دارویی موجود را وارد این فهرســت کنیم. هیچ 
کشــوری ۱۶ هزار قلــم داروی موجود در جهــان را وارد 
فهرست دارویی خود نمی کند بلکه با توجه به منابع و نیاز 
خود تصمیم می گیرد.رئیس سازمان غذا و دارو همچنین در 
 OTC مورد وضعیت  ارزی داروهای بدون نسخه موسوم به

اظهار کرد: این داروها عمدتا پرمصرف هستند که در دولت 
قبل ارز نیمایی به آنها اختصاص یافت و قیمت گذاری این 
داروها از سوی سندیکای صاحبان صنایع دارویی انجام شد.
وی افزود: با توجه به مصرف زیاد این داروها و در راســتای 
کاهــش هزینه های مردم تصمیم گرفتیم تا ۴۲ قلم از این 
داروها تحت پوش بیمه قرار گرفته و مردم نیز با داشــتن 
نسخه پزشک و با کســر بیمه این داروها را دریافت کنند.
رئیس ســازمان غــذا و دارو با بیان اینکــه هزینه دارویی 
بیماران خط قرمز دولت ســیزدهم اســت، اظهار کرد: این 
موضوع از جمله نکاتی است که رئیس جمهور محترم روی 
آن تاکید دارند و هر روز پیگیر آن هســتند. اهمیت آن نیز 
برای وزیر بهداشــت و سازمان غذا و دارو مشخص است. به 
همین منظور هیچ تغییری تا زمانی که اصلاح سیاست های 
یارانه ای یا ارز برای دارو و الزامات آن تکمیل و کامل نشود، 

اعمال نمی شــود و اگر قرار اســت اتفاقی بیفتد، باید ذی 
نفعان ضمانت های لازم را به ما بدهند. ضمن اینکه حضور 
ســازمان برنامه و بودجه و نظرات آنها برای ما خیلی مهم 
اســت.دارایی همچنین با اشاره به پوشش بیمه مستقیم ۵ 
میلیون ۴۰۰و  هزار نفر افراد فاقد بیمه نیز گفت: با کمک 
وزارت رفاه، اطلاعات این افراد به بیمه سلامت ارسال و طی 
پیامکی که به آنها ارســال شده، اعلام شده که بدون اینکه 
مراجعه کنند، مســتقیما تحت پوشش بیمه قرار گرفتند و 
یک گام بزرگ برداشــته شده اســت. با این اقدام یکی از 
دغدغه های بزرگ ما حذف شــده است. هر کدام از عزیزان 
بیمه نشــده که وارد مراکز درمانی شوند، روی همان تخت 
بیمارستان بیمه می شوند.دارایی همچنین در مورد فروش 
اینترنتی دارو نیز اظهار کرد: داروخانه ها تنها محلی هستند 
که می توانند صفحه فروش اینترنتی دارو و شــیر خشک و 

برخی موارد را داشــته باشــند و این موارد را برای فروش 
ارائه دهند. بنابراین تنها مسیر فروش دارو و سایر کالاهای 
سلامت محور از طریق اینترنت، داروخانه ها هستند و هزار 
و ۷۰۰ داروخانه از ۱۳هزار داروخانه درکشــور درخواست 
مجوز فروش اینترنتی داشــتند که ۱۰۰ داروخانه در این 

زمینه تاکنون مجوز گرفته اند.
وی همچنین در مورد صادرات دارو به روســیه با توجه به 
تحریم های اخیری که علیه این کشور صورت گرفته است، 
گفت: این دو کشــور باید از توانایی همدیگر کاملا آگاهی 
داشــته باشند. ما قبلا تبادلاتی در حوزه دارو چه واردات و 
چه صادرات داشته ایم. در سفر اخیر مشخص شد دو طرف 
چه نیازهایی دارند. زمینه همکاری ما در خصوص تجهیزات 
پزشــکی و مواد اولیه دارویی  بسیار است.دارایی افزود: در 
آینده نزدیک یک نمایشــگاه دارویی در روســیه خواهیم 
داشــت. کشور ما توانایی زیادی برای تولید و صادرات دارو 
دارد. کشور روسیه تحت تحریم های شدید قرار گرفته است 
و مــا می توانیم با توانایــی و امکانات خود در این خصوص 
همکاری داشته باشــیم. مذاکرات ما در خصوص تبادلات 
دارویی ادامه داشته و امیدواریم به زودی به نتیجه برسد و 

ما صادارت دارو به روسیه را داشته باشیم.

رئیس سابق شورای شــهر تهران اعلام کرد که شوراها به 
عنوان نماینده کل شهروندان، باید اولویت را به مصالح اصلی 
و خواســت اکثریت جامعه بدهند نه خواست های گروهی 
وجناحی و خرد برخی از اقشــار، چرا که مناســبتی عمل 
کردن و اولویت دادن به مســائل قشــر خاص و یا دستگاه 
خاصــی که در رأی آوردن ما نقش داشــته، موجب غفلت 
از مشکلات اصلی شــهر تهران می شود.محسن هاشمی در 
گفت وگو با ایســنا که به مناســبت روز شوراها انجام شده 
اســت در مورد وضعیت شــوراها گفت: وضعیت شوراها به 
نسبت چهارسال گذشته تفاوت زیادی داشته است، بخشی 
از آن بدلیل شــرایط کشور و بخشــی هم بدلیل عملکرد 
مدیریت شــهری بوده است، شورای شــهر تهران در دوره 
پنجم با بیشــترین حمایت شــهروندان و بیش از سه برابر 

دوره فعلی، توانســت رای بیاورد.وی با اعتقاد به اینکه پاره 
ای از مشکلات، موجب یک نوع سرخوردگی اجتماعی شد، 
افزود: البته عملکرد مســئولان چه در حوزه اجرا و چه در 
تایید صلاحیت ها در آن بی تاثیر نبود و به جایی رســیدیم 
که امروز تقریبا بســیاری از نهادهای مردم سالار کشور از 
جمله شــورای شــهر با چالش حمایــت اجتماعی مواجه 
هستند، در مورد شورای شهر مشکل دیگری نیز وجود دارد 
و آن تعمیق شــکاف بین شورا و شهرداری است که به نظر 

می رسد به کارآمدی مدیریت شهری آسیب می زند.
رئیس ســابق شورای شهر تهران در پاسخ به این سوال که 
آیا شــوراهای شهر توانســته اند جایگاه اصلی خود را پیدا 
کنند؟ تصریح کرد: تا زمانی که اختیارات مشخص شده در 
قانون اساســی به مدیریت شهری منتقل نشود و همچنین 

ابزارهای نظارتی موثر در اختیار شورا برای نظارت برعملکرد 
شهرداری قرار نگیرد، طبیعتا جایگاه شوراها به جایگاه اصلی 
خود نخواهد رســید و البته ممکن است در برخی مقاطع 
نزدیکی و انسجام بیشتری بین مدیریت شهری و دولت یا 
شهرداری و شوراها وجود داشته باشد که این خلاء قانونی 
کمتر دیده شود و برخی مقاطع هم این شکاف بیشتر خود 
را نشان می دهد.هاشمی افزود: در هر صورت تجربه تاریخی 
نشان می دهد با حاد شدن شــرایط اجتماعی و اقتصادی، 
سیستم به سوی تمرکزگرایی و کنترل بیشتری می رود تا 
بتوانــد چالش ها را مدیریت کند و در این شــرایط طبیعتا 
واگــذاری اختیارات به ســاختارهای مــردم نهادی نظیر 
شوراها با مشکل مواجه می شود، در مجموع می توان گفت 
که شــوراها درون ســیکل معیوبی از مشکلات ساختاری 

و ضعف هــای اجرایی وعملکردی افتاده اند که با گذشــت 
زمان و رسیدن به ۲۳ سالگی، در این نهاد همچنان بخش 
عمــده ای از ناکارآمدی ها باقی مانده و در بخشــی از ابعاد 
حتی افزایش یافته است و نمی توان تقصیر را به گردن یک 
نهاد گذاشت بلکه هر چهار دستگاه دولت، مجلس، شورا و 
شهرداری در وضعیت موجود سهیم هستند و منافع بخشی 
و دستگاهی اجازه اصلاحات بنیادی را نمی دهد.وی در مورد 
چشم انداز شوراها با توجه به وضعیت فعلی نیز با بیان اینکه 
تداوم و تعمیق مشکلات اقتصادی مدیریت شهری را نیز به 
سوی چالشهای جدی پیش می برد تاکید کرد که اگر امید 
ایجاد نشــود ، مشــارکتها باز هم کاهش خواهد یافت مگر 
اینکه با عبور از دوقطبی ســازیها با یک ابتکار بتوانند این 

آسیبها را ترمیم و امید را به جامعه تزریق کنند.

سخنگوی ستاد ملی کرونا خبر داد
مصوبه ستاد ملی کرونا برای تزریق نوبت چهارم واکسن در سنین ۷0 سال به بالا
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